
10 Vasárnap, 1976. január 25. 

Közép-Amerikába 
utazik a labdarúgó 

válogatottunk 

Tenisz EK Szegeden 
Gimono: magabiztos — Jákfalvi: bizakodó 

Tanfolyom 
A Szegődi Dózsa túramo-

toros szakosztálya tanfolya-

mot Indít az új KRESZ-ből, 

január 26-tól (hétfőtől) az 

egyesület Hunyadi téri sport-

telepén levő klubhelyiségé-

ben. Az előadás du. 5 óra-

kor kezdődik. Jelentkezése-

ket — korlátozott számban 

— a helyszínen még elfo-

gadnak. 

Baráti Lajos, labdarúgó szö-
vetségi kapitány felkészítési 
tervei közé tartozott a válo-
gatott együttes februári kül-
földi vendégszereplése is. Az 
MLSZ vezetése minden meg 
is tett ennek létrehozása ér-
dekében, s péntekre már is-
mertté vált a program. 
Eszerint a magyar labdarú-
gó-válogatott közép- és eset-
leg dél-amerikai túrán vesz 
részt. Három mérkőzés már 
biztos: február 3-án Mexikó, 
február 8-án Salvador válo-
gatottja az ellenfél, míg feb-
ruár 10-én ismét Mexikó-
város a színhely, s a magyar 
együttes egy területi váloga-
tott ellen szere-el Mexikó-
ban dől majd el, hogv foly-
tatódik-e a túra, szó van 
ugyanis arról, hogy a ma-
gyar válogatott még Kolum-
biában is mérkőzik két al-

kalommal. Ha ez az út nem 
valósul meg, úgy a mexikói 
második mérkőzés után 
azonnal visszatérnek leg-
jobbjaink, ha igen, akkor 
később. 

A 22 fős küldöttségben 17 
játékos lesz, a keretet már 
ki is jelölte Baráti Lajos. 
Kapusok: Rothermel, Guj-
dár. Hátvédek: Nagy III., 
Bálint. Rab, Lukács Paró-
czai. Középpályások: Nyila-
si, Ebedli, Kovács J.„ Pintér. 
Csatárok: Pusz'ai. Fazekas, 
Izsó, Váradi, Nagy L.. Ma-
gyar. Készenlétben állnak: 
Kovács L.. Török Pál J „ 
Csapó, Tóth A. és Szabó 
(FTC). 

A magyar válogatott keret 

a tervek szerint január 30-

án repül el a tengerentúlra. 

(MTI) 

Á felemelkedés útja 
Három ávo alakult a SZEOL Sportiskola 

Csakúgy, mint az élet 
egyéb területein, a sport-
munkában is most van a 
számvetések Időszaka. A 
SZEOL SC Sportiskolájában 
is felmérték, mit csináltak 
jól, mit rosszul, milyen ta-
pasztalatokkal, ered m ínyek-
kel gazdagodtak a megala-
kulásuktól, 1973. január 1-
től eltelt három év alatt. 

Ezekre a kérdésekre kér-
tünk választ a Sportiskola 
igazgatójától. Dobozi István-
tól. 

— Amikor átvettük két-
száz versenyző-palántával a 
városi sportiskolát, csak há-
rom, atlétikai-, kajak-kenu 
és női tornaszakosztály mű-
ködött. A csoportok ellenőr-
zésénél kiderült, egyes év-
folyamokban nincs meg a 
kellő létszám, a meglevő ta-
nulókkal nem lehet komoly 
munkát végezni. Az első év-
ben a legnagyobb gondot a 
gyerekek kiválasztása, a 
csoportok feltöltése jelen-
tette. Nagy kedvvel, szorga-
lommal és körültekintéssel 
láttunk a szervezéshez. 
Okunk volt rá. hogy így te-
gyünk, ugyanis a korábbi* 
években a beiskolázásokkal 
olyan gyerekek is kerültek 
a szakosztályokhoz, akik 
sajnos, nem feleltek meg a 
felvételi követelményeknek 
sem. Ennek a következmé-
nye. hogy a tarjáni 1. szá-
mú testnevelési tagozatos 
iskola, a Sportiskola bázisa, 
részben sem tudta megolda-
ni az utánpótlás mennyiségi 
és minőségi biztosítását. 

— Annak a veszélye, ha 
egyáltalán beszélhetünk eb. 
ben az esetben ilyenről, 
mindenkor fennáll, hogy 
esetleg egyik, vagy másik 
szakosztályba mégis bekerül 
olyan gyerek, aki esetleg 
nem oda való. Hogyan elő-
zik ezt meg. mit csinálnak 
ilyenkor? 

— A felvételiknél, a fel-
méréseknél mindig jelen 
vannak a tagozatos iskolák 
testnevelői, őket munkájuk-
ban a Sportiskola edzői is 
segítik. így eleve lecsökken 
annak lehetősége, hogy a 
maidani versenyszerű spor-
tolásra alkalmatlan gyerek 
olyan társak közé kerüljön, 
akik között esetleges ügyet-
lensége, vagy más okok mi-
att hátrányos helyzetbe ke-
rüljön. Az már elő'ordult, 
s a jövőben is lesz. hasonló 
eset. hogy menet közben 
egyik szakosztályból átirá-
nyítjuk a tanulót a másik-
ba mert képességei, ráter-
mettsége azt sejtetik, a má-
sik sportágban többre vihe-
ti. Ma már eljutottunk odá-
ig. hogy testnevelőink, ed-
zőink az. iskolákhoz tartozó 
óvodákban felmérik a gye-
rekek képességeit, és ezek 
alapján választják kl a rá-
termetteket. Ez tervszerű 
kiválasztás ugyan, mégis 
évek kellenek ahhoz, hogy 

jelentsen is valamit a Sport- leznek, további }6 munkára 
iskola minőségi utánpótlá- ösztönöznek. Milyen elkép-
sában. zelésekkel, tervekkel vágtak 

— Hogy lépést tudjunk neki a most következő öt 
tartani a fejlődéssel, a sport, évnek? 
ban is tenni kell, nem is — Ha távlati terveinket, a 
keveset. A Sportiskolában szakosztályok nemzetközi 
mit tesznek azért, hogy mi- szintű utánpótlásának biztol. 
előbb olyan utánpótlás-gár- sítását maradéktalanul akar-
dával rendelkezzenek, amely juk megvalósítani, feltétlen 
biztosítani tudja majd a gyorsítanunk kell munkánk 
SZEOL felemelkedését? ütemén. Mindezekért 15—20 

— Mint már említettem, gyerek részére helyet szeret-
sikerült megoldanunk a cso- nénk biztosíttatni a megyei 
portok feltöltését, így 1974- tanács által épülő kollégium-
tői a szakmai munka szín- ban; az Odesszában épülő 
vonalának emelését kérhet- általános iskolában is tago-
tük edzőinktől. Két éve to- zatos osztályt indítunk; ha 
vább növeltük szakosztálya- felépül az új uszoda, létre-
lnk számát, foglalkozunk hozzuk az úszó-vízilabda 
labdarúgással és kosárlab- szakosztályt; továbbra is 
dázással is, a tanulók lét- tartjuk jó kapcsolatainkat az 
száma négyszáznegyven- iskolákkal; állandó képzé-
négyre emelkedett. Velük 23 sekkel emeljük edzőink szak-
edző foglalkozik rendszere- mai tudásszintjét. 

sen 1976. január elsejével A SZEOL SC Sportiskolá-
lsmét szaporodott a sport- jának megalakulása óta há-
ágak száma, birkózó szak-
osztályunk is van már. A 
minél hatékonyabb fejlődés 
érdekében indulásunk évé-
ben a Madách utcai általá-
nos iskolában is megszer-
veztük a testnevelés tago-
zatos osztályt, tavaly ősz 
óta pedig dr. Törölt László 
gimnáziumi igazgató és a 
művelődési osztály jóvoltá-
ból a Tisza-parti gimnázi-
umban is működik testne-
velési tagozatos osztály. 
Örömmel mondhatom, ered-
ményeink is igazolják, egy-
re több figyelmet fordítha-
tunk a korszerű edzésmód-
szerek alkalmazására, a gye-
rekek magas szintű felké-
szítésére. 

— Említette. 444 igazolt 
gyermeksportolójuk van. Ez 
a szám igen magas, a meny. 
nyiségi követeléseknek bi-
zonyára megfelelnek, de va-
jon, hogyan realizálódik ez, 
mint minőség? 

— Kitűzött céljainkat — a 
beiskolázást, a sokoldalú 
képzés színvonalának emelé-
sét, a minőséget biztosítani 
az első évfolyamokban, az 
oldalról történő beiskolázás-
sal való minőségnövelést, az 
olimpiai sportágakban sze-
rezhető pontok számainak 
növelését — nagyrészben si-
került elérnünk. Bizonyítja 
ezt az is, hogy az 1974. évi 
tizenhárom arany-, harminc-
két ezüst-, és negyvenegy 

bronzéremmel szemben ta- szegedi Sportcsarnok, 14. 

rom év telt eL E három év 
tapasztalatai, eredményei ar-
ra engednek következtetni, 
érdemes volt életre hívni, 
létre kellett hozni. A fel-
emelkedésnek ez az egyetlen, 
helyes útja! 

Gyfirki Ernő 

Harsány! 
és Horváth 

eltiltása 
Az O. Dózsa fegyelmi bi-

zottsága Harsányi Lás<ló és 
Horváth József labdarúgót 
a sportegyesület hűtlen el-
hagyásáért két évre eltiltot-
ta a labdarúgástól. Az O. 
Dózsa elnöksége a fegyelmi 
bizottság határozatát jóvá-
hagyta. A sportegyesület ja-
vaslatára az MLSZ Intéző 
Bizottsága megerősítette a 
fegyelmi ítéletet és a FIFA 
szabályainak értelmében in-
tézkedik az eltiltás nemzet-
közi szintű érvényesítéséről. 

Sportműsor 
VASÁRNAP 

Tenisz. 
Az Európa Kupa: Magyar-

ország—Spanyolország, új-

valy húsz arany-, huszonöt 
ezüst- és negyvenhárom 
bronzérmet szereztek ifjú 
sportolóink. 1974-ben negy-
venkét olimpiai pontot gyűj-
töttek, tavaly 74,5-re ugrott 
pontszámunk. A kosárlabda-
és labdarúgó-szakosztályban 
— 1974. január 1. óta mű-
ködnek — igen sok tehetsé-

HÉTFÖ 
Labdarúgás. 
Radnóti -hétfők: kispályás 

mérkőzések a gimnázium ud-
varán. Alföldi Vendéglátó-
Irodagép Vállalat, 15.30, dr. 
Bánfalvi. IBUSZ Országjá-
rók Klubja II.—Kozmosz, 
16.30, Vágó IBUSZ Ország-
járók Klubja I.—MV Fla-

ges gyerek bontogatja szár- mengo, 17.30, Spitzer. ATI-
nyait. Eredményeiket, mivel VÍZIG—Gyufagyár, 18.30, 
csak két-két évfolyam van, Molnár. Mentők—Tervező 
a későbbiekben értékelhet- Szövetkezet, 19.30, Rimóczy. 
Jük. Ingatlankezelő Vállalat—Mó-

— Az eredmények kSte- ra Tsz, 20.30, Csiszár. 

Spanyol temperamentum 
töltötte meg a Royal szálló 
egyébként csendes hallját 
tegnap, szombaton délelőtt. 
Széles kézmozdulataik, han-
gos vidámságuk nem ha-
gyott kétséglet afelől, az 
Ibériáról érkezett teniszezők 
ülik körbe a dohányzóasz-
talt. (Szeged ugyanis ma, 
vasárnap délután kiemelke-
dő, rangos nemzetközi sport-
eseménynek, a Magyarország 
—Spanyolország Európa Ku-
pa teniszviadalnak lesz há-
zigazdája. Városunkban 
most először rendeznek ilyen 
színvonalasnak ígérkező te-
niszversenyt, ami minden 
bizonnyal felejthetetlen él-
ményt nyújt majd a fehér 
sport kedvelőinek.) 

Asztalukhoz lépve az 
előbb még zsivalygó, edzés-
re induló, ötfős csapat, Gi-
meno kapitány és játékosai, 
a 24 éves Mumtanola, a 20 
éves Gimenez, a 33 éves 
Gisbert és a 24 éves Munoz 
készségesen, de magabizto-
san várták kérdéseinket. Te-
kintetüket reánk szegezve 
figyeltek, mire vagyunk kí-
váncsiak? 

A szokásos formaságok 
után a spanyolok kapitányá-
tól, Gimenótól azt kérdez-
tük először, mit vár a mér-
kőzéstől? 

— Teljes győzelmet várok, 
3:0 lesz a javunkra — vág-
ta rá határozottan a szálfa 
termetű spanyol, mitsem tö-
rődve azzal, hogy az eddig 
lejátszott két találkozójukon 
alulmaradtak. Válasza igen-
csak meglephetett bennün-
ket, ami arckifejezésünkön 
is tükröződött. Nem is ke-
rülte el a figyelmét, s gyor-
san hozzátette: 

— Igaz ugyan, hogy két-
szer kikaptunk, de remélem, 
ezek utolsó vereségeink vol-
tak az Európa Kupa küzdel-
meiben. 

A kényelmes fotelekben 
elnyúló játékosok, kapitá-
nyuk szavait hallgatva, he-
lyeslően bólogattak. 

Amikor a magyar csapat-

ról kérdeztük Gimenót, 6 

kezeit széttárva, homlokát 

ráncolta. Mintha csak azt 

gondolta volna: „Mit is 

mondjak ellenfelünkről, di-

csérjem őket, vagy . . . " 

— Nem tudok mit vála-

szolni. Sok tornán találkoz-

tunk velük, ismerem a régi 

és a mai magyar játékoso-

kat, de jelen pillanatban 

nincs összehasonlítási ala-

pom. 

A műanyag borítású pá-

lyáról elmondta, nagyon jó-

nak tartja, de az lenne a 

helyes, ha mindenütt azonos 

alapanyagú mflfüvön játsz-

hatnának. Eddigi tapasztala-

taik azt bizonyítják ugyanis, 

hogy ahány pálya, annyifé-

le minőségű műanyag. így 

szinte képtelenek a rendel-

kezésükre álló rövid idő 

alatt a talajhoz megfelelő-

en alkalmazkodni. Beszélge-

tésünk végéhez érve, kér-

tük, mondja el, milyen „sze-

reposztásban" küldi pályára 

csapatát? 

— Inkognitó! — rázta fe-

jét, szája szögletében sejtel-

mes mosollyal, kezeit tiltón 

maga elé tartva. — Nem, ezt 

nem mondom meg, marad-

jon titok a kezdésig. Én 

sem tudom a magyarok ösz-

szeállítósát... 

A magyar csapat kapitá-

nyával, Jákfalvi Bélával a 

késő délutáni órákban az 

újszegedi Sportcsarnokban, 

az edzésen sikerült szót vál-

tanunk. Gondterhelten, fá-

radtan rótta a métereket, 

miközben Bárányi és Ma-

chán bemelegítését figyelte. 

Játékosai eléggé megviselt-

nek látszottak, nem is csoda, 

hiszen pénteken hajnalban 

még Bolognában küzdöttek 

a győzelemért 

Jákfalvi Béla kapitány 

Bárányi Szabolcs 

Machán Róbert 

De nemcsak a fáradtság 

volt az oka a kapitány rossz 

kedvének. Taróczy Balázs 

édesapja közölte, fia a mai 

viadalon sem léphet pályá-

ra, orvosa nem engedi. 

— Nem tudom, hogyan ál-

lunk ki a spanyolok ellen — 

mondta elgondolkodva. — 

Ha Gisbert játszik, az ne-

künk nem jó. Ügy tervez-

tem, Taróczy vagy egyest, 

vagy párost játszik, de be-

tegsége közbeszólt Ezek 

után a két egyest Szőke és 

Bárányi játssza, a párost vi-

szont csak a két egyes után 

jelölöm ki. 

A szabályok lehetőséget 

adnak arra, hogy a játéko-

sokat tíz perccel a páros 

kezdése előtt közölje a ka-

pitány. 

— Az előjelek cseppet 

sem biztatóak, mégis azt 

mondom, nyerni szeretnénk 

— folytatta. — Ha sikerülne 

az egyik egyest megnyer-

nünk, a csapatgyőzelmet is 

megszerezhet j ük. 

A Sportcsarnok Igazgató-

sága közli, hogy állóhelyek 

még korlátozott számban 

kaphatók. Az Európa Kupa 

teniszmérkőzésre érvényesek 

az 1975. évi „ülőhely"-jelzé-

sű belépők. 

Gy. E. 

Gimeno kapitány 

Munos 

Gisbert 

Muntanola 

Gimenez 

S. Sándor íelvétewa , 


